
 
 

Interpellation S – Finns det risk för förlust av momsneutralitet när 

primärvården bolagiseras 
När Region Gävleborg (RG) själv driver primärvården i förvaltningsdrift, får organisationen 

tillbaka den moms som betalas på inköp av varor och tjänster. Det betyder att momsen inte blir 

en verklig kostnad för RG, eftersom man ersätts genom det kommunala momssystemet. Detta 

system ser till att RGs pengar används fullt ut till vård, utan att kostnaderna ökar på grund av 

moms. 

 

När primärvården nu bolagiseras, bildas ett offentligt bolag som ansvarar för vården. Därmed 

uppstår frågor om hur momsreglerna eventuellt påverkar det nya bolaget och RG. 

 

Jag vill att regionstyrelsens ordförande besvarar följande frågor: 

 

1. Är det nya offentligt ägda bolaget skyldigt att följa samma momsregler som privata 

företag? 

2. Vilken är den normala momssatsen för skattepliktig verksamhet i Sverige? 

3. Har regionledningen beräknat hur mycket den eventuella sammanlagda merkostnaden 

skulle bli för momsen efter bolagiseringen, om det nya bolaget är skyldigt att följa 

samma momsregler som privata företag? 

4. Hur stor skulle den årliga merkostnaden i så fall bli? 

5. Om vården blir dyrare anser regionledningen då att bolagiseringen är ett ansvarsfullt 

sätt att hantera skattebetalarnas pengar? 

6. Om RGs budget belastas av ökade kostnader, hur tänker regionledningen säkerställa att 

det inte leder till nedskärningar inom vården? 
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